
BR.0002.11.2020.AB 

 

PROTOKÓŁ NR XXVII / 20 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

w dniu 29 października 2020 roku 
 

 

Sesja odbyła się w trybie zdalnym pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Powiatu 

Barbary Laskowskiej. Początek obrad – godzina 12.10.    

 

Radni obecni: 

 

Dariusz Bednarz, Tadeusz Czop, Andrzej Danecki, Gabriel Dors, Stanisław Dąbrowa, 

Karol Hadrych, Leszek Kalaga, Jarosław Kleszczewski, Barbara Kozioł, Barbara 

Laskowska, Małgorzata Machura, Maria Milejska, Teresa Mucha-Popiel, Bogusław 

Piotrowski, Dorota Pytlik, Paweł Sokół, Andrzej Wilk, Marcin Wojciechowski, 

Krzysztof Wrona. 

 

Radni nieobecni: 

 

Izabela Maciążek-Mazur, Grzegorz Piłka, Mariusz Piotrowski, Zbigniew Rok. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska. Na wstępie 

poinformowała, że ze względu na zaistniałą sytuację epidemiologiczną  dzisiejsza sesja po  

4 – miesięcznej przerwie ponownie się w trybie zdalnym, zgodnie z  art. 15 zzx ustawy z dnia 

2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych. Transmisja online z obrad sesji jest dostępna pod adresem 

powiatzawiercie.sesja.pl oraz na stronie internetowej Starostwa Powiatowego w Zawierciu  

i w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Powitała radnych i Zarząd Powiatu ze Starostą Gabrielem Dorsem oraz  przedstawicieli 

Starostwa i przedstawicieli powiatowych jednostek organizacyjnych uczestniczących  

w obradach sesji w sposób zdalny.     

 

W celu sprawdzenia prawomocności posiedzenia radni ustnie potwierdzili swoje uczestnictwo 

w sesji po odczytaniu nazwisk w kolejności alfabetycznej przez Przewodniczącą Rady 

Powiatu, która na tej podstawie stwierdziła dostateczną liczbę radnych do podejmowania 

prawomocnych uchwał, a tym samym prawomocność XXVII sesji Rady Powiatu 

Zawierciańskiego. 
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Ad.2.) 

  

Wobec braku uwag ze strony radnych Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska 

stwierdziła, że sesja odbywać się będzie zgodnie z porządkiem obrad przekazanym  

w materiałach sesyjnych, który przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XXVI/20 z dnia 24 września 2020 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/187/19 z dnia  

30 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia terminów sesji i uchwalania planu pracy Rady 

Powiatu na 2020 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 2019/2020. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o funkcjonowaniu 

Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 rok.   

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2020 – 2025.   

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XX/223/20 z dnia  

30 kwietnia 2020 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2020 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych.   

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z monitoringu Strategii 

Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Zawierciańskiego na lata 

2011-2020 za rok 2019”.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 

pojazdów z drogi na obszarze powiatu zawierciańskiego oraz ich parkowanie na 

parkingach strzeżonych, a także wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu.   

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/106/19 z dnia  

29 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

zawierciańskiego od dnia 1 września 2019 roku.   

14. Informacja o oświadczeniach majątkowych za 2019 rok, złożonych przez radnych i inne 

osoby zobowiązane do złożenia oświadczeń na podstawie ustawy o samorządzie 

powiatowym.  

15. Informacja Przewodniczącej Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przekazany radnym w wersji elektronicznej.  
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Przed głosowaniem w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji Przewodnicząca Rady 

Powiatu Barbara Laskowska ogłosiła 10 minut przerwy technicznej. Po usunięciu usterki  

i wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przystąpiła do 

kontynuowania posiedzenia w tym punkcie porządku obrad.  

 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XXVI / 20 z dnia 24 września 

2020 roku został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 17 głosach „za”.   

 

  

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji przedstawił 

Starosta Gabriel Dors. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył 7 posiedzeń w dniach: 24 września, 30 września,  

5 października, 13 października, 15 października, 21 października i 27 października br., 

zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

 

➢ podjął uchwały w sprawach: 

– wydania opinii dotyczącej zaliczenia do kategorii dróg gminnych; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi  Zespołu Szkół Ogólnokształcących I Liceum 

Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Stefana Żeromskiego  

w Zawierciu do podpisania, wykonania i rozliczenia umowy finansowej dla projektu 

pn.,,Poznawanie naszego organicznego jedzenia” w ramach ERASMUS+; 

– udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania przed Powiatowym Inspektoratem 

Nadzoru Budowlanego w Zawierciu; 

– powołania komisji opiniującej wnioski o stypendia Starosty Zawierciańskiego dla 

uzdolnionych uczniów szkół, dla których powiat zawierciański jest organem 

prowadzącym; 

– wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części powierzchni nieruchomości 

będącej w użytkowaniu Szpitala Powiatowego w Zawierciu przy ul. Powstańców 

Śląskich 8; 

– wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu sali gimnastycznej usytuowanej na 

nieruchomości będącej w trwałym zarządzie Zespołu Szkół im. Hugona Kołłątaja  

w Zawierciu; 

– udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania przez Powiatowym Inspektoratem 

Nadzoru Budowlanego w Zawierciu; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Zespołu Szkół im. Stanisława Staszica  

w Zawierciu do podpisania, wykonania i rozliczenia umowy finansowej dla projektu 

pn. „Staszic – aktywni zawodowo  III”;   

– zmiany uchwały Zarządu Powiatu Zawierciańskiego z dnia 30 marca 2020 roku  

w sprawie realizacji projektu „Nowa jakość kształcenia zawodowego w Zespole Szkół 

im. X. Dunikowskiego oraz Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego  

w Zawierciu”; 

– realizacji projektu pn. „Edukacja bez barier w Zespole Szkół i Placówek im. Marii 

Grzegorzewskiej w Zawierciu”; 

– realizacji projektu w ramach „Programu wyrównywania różnic między regionami III” 

w obszarze D; 
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– realizacji projektu pn. Śląskie Kadry DPS vs COVID – 19; 

– przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach skargi na 

Uchwałę Nr 63/405/19 Zarządu Powiatu Zawierciańskiego z dnia 28 października 

2019 roku w sprawie rozwiązania umowy o pracę z Dyrektorem Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu wraz z odpowiedzią na skargę; 

– udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Zespołu Szkół im. Xawerego Dunikowskiego  

w Zawierciu do podpisania i złożenia wniosku o akredytację w programie „Erasmus” 

w edycji 2020 w sektorze Edukacji dorosłych, Kształcenia i szkolenia zawodowego 

oraz Edukacji szkolnej; 

– wyrażenia zgody na użyczenie dwóch sal lekcyjnych znajdujących się w budynku 

usytuowanym na nieruchomości oddanej w trwały zarząd Zespołowi Szkół  

w Szczekocinach. 

  

➢ wyraził zgodę na: 

– przyjęcie do realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1775 S na 

odcinku od drogi wojewódzkiej nr 794 w miejscowości Pradła do skrzyżowania  

z drogą powiatową nr 1748 S w miejscowości Solca – sporządzenie dokumentacji” do 

wykazu przedsięwzięć Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz do budżetu powiatu na 

2020 rok; 

– wyksięgowanie z ewidencji pozabilansowej Starostwa Powiatowego w Zawierciu 

środka trwałego przeznaczonego do likwidacji; 

– przystąpienie do realizacji rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury 

oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnych na lata 2020-2024 – „Aktywna tablica”. Wniosek dotyczył  

42 laptopów dla 6 szkół prowadzonych przez powiat. 

 

➢ zatwierdził wyniki konsultacji społecznych odnośnie projektu uchwały Rady Powiatu 

Zawierciańskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/106/19 z dnia 29 sierpnia 2019 roku 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych 

mających siedzibę na obszarze powiatu zawierciańskiego od dnia 1 września 2019 roku. 

 

➢ przyjął: 

– zmiany decyzji o ustanowieniu trwałego zarządu; 

– sposób obliczania i wysokości środków finansowych na dodatki motywacyjne 

nauczycieli szkół i placówek prowadzonych przez powiat zawierciański od 2021 roku. 

 

➢ zapoznał się z: 

– informacją o wypłacie środków finansowych za okres od 1 stycznia 2020 roku do  

30 czerwca 2020 roku na utrzymanie lokalu mieszkalnego dla niezawodowej rodziny 

zastępczej; 

– informacją Dyrektora Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Zawierciu 

o dokonaniu zmian między paragrafami w planie finansowym wydatków rachunku 

dochodów własnych na 2020 rok w Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego w Zawierciu; 

– wnioskiem Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej dotyczącym zabezpieczenia 

środków finansowych na wynagrodzenia dla pracowników administracji i obsługi 

zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez powiat 

zawierciański, 
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– wnioskiem Komisji Edukacji dotyczącym rozważenia możliwości  wybudowania   

boiska   do siatkówki   plażowej   przy   Zespole   Szkół Ogólnokształcących  

w Zawierciu, 

– raportem z wykonania czynności dochodzenia należności mających charakter 

cywilnoprawny za okres od 1 stycznia 2020 roku do 30 czerwca 2020 roku. 

 

➢ dokonał wyboru lokalizacji punktów świadczenia nieodpłatnej pomocy prawnej lub 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego na terenie powiatu zawierciańskiego w 2021 

roku. 

 

Jednocześnie poinformował, że 28 września 2020 roku w I Liceum Ogólnokształcącym  

im. S. Żeromskiego w Zawierciu  w Zawierciu podsumowano pierwszą edycję wydarzenia pn. 

„I Wirtualny Bieg do Michy”. 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

  

Ad.5.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska oświadczyła, że proponowana zmiana 

planu pracy Rady Powiatu na rok bieżący polega m.in. na wykreśleniu tematu dotyczącego 

przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Zawierciańskiego na lata 2021 – 2030, zaplanowanego 

na miesiąc listopad, ze względu na brak podstaw prawnych do uchwalenia tego dokumentu 

przez organ stanowiący. Jak wynika z informacji uzyskanych z Wydziału Promocji Powiatu  

i Współpracy z NGO, który za zgodą Zarządu Powiatu wnioskował o wprowadzenie 

powyższej zmiany, przepisy ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju, 

znowelizowane przez  Sejm w lipcu br. które obowiązywać będą od 13 listopada 2020 roku, 

wprowadziły na poziomie lokalnym możliwość opracowywania 2 rodzajów dokumentów 

strategicznych: strategii rozwoju gminy oraz strategii rozwoju ponadlokalnego będącej 

wspólną strategią rozwoju gmin sąsiadujących i powiązanych ze sobą funkcjonalne w 

zakresie ich terytorium. W każdym z wymienionych przypadków inicjatywa przystąpienia do 

tworzenia tych dokumentów należy do gmin. Nie prowadzono natomiast żadnych zapisów 

dotyczących tworzenia strategii rozwoju do ustawy o samorządzie powiatowym. Zgodnie  

z przepisami ustawy o samorządzie gminnym  powiat bierze udział jedynie w opracowywaniu 

strategii rozwoju ponadlokalnego, jeżeli w jej opracowywaniu uczestniczą wszystkie gminy  

z terytorium tego powiatu. Może też brać udział w opracowywaniu tego dokumentu, jeżeli  

przynajmniej jedna gmina biorąca udział w opracowywaniu strategii znajduje się na 

terytorium tego powiatu. Wydział nie przystąpił do opracowywania strategii przed zmianą  

zasad polityki rozwoju ze względu na pandemię koronawirusa, ponieważ wszystkie działania 

związane z jej tworzeniem zaplanowane na miesiąc marzec  br. wymagały osobistych spotkań 

warsztatowych, co nie było możliwe ze względu na wprowadzone obostrzenia sanitarne.     

 W listopadzie tematem wiodącym sesji będzie „Przyjęcie programu współpracy powiatu 

zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok”. 

 

Kolejna przerwa techniczna ogłoszona przez Przewodniczącą Rady Powiatu Barbarę 

Laskowską spowodowana była zerwaniem połączenia internetowego. Po usunięciu usterki  

i wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przystąpiła do 

kontynuowania posiedzenia w tym punkcie porządku obrad.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że projekt uchwały  

omawiany w tym punkcie porządku obrad uzyskał pozytywne opinie stałych Komisji 

następującym stosunkiem głosów: Komisji Edukacji – jednogłośnie, czyli przy 6 głosach 

„za”, Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – jednogłośnie, czyli przy 6 głosach „za”, 

Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – jednogłośnie, czyli przy 3  głosach 

„za”, Komisji Rozwoju i Promocji Powiatu – jednogłośnie, czyli przy 3  głosach „za”, 

Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej – jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za”.   

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XXVII / 279 / 20  

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVI/187/19 z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie ustalenia 

terminów sesji i uchwalania planu pracy Rady Powiatu na 2020 rok w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy 18 głosach „za”.   

 

 

Ad.6.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji 
na posiedzeniu w dniu 22 października br. jednogłośnie, czyli przy 6 głosach „za” 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 2019/2020. 

Zgodnie z przepisami prawa oświatowego do dnia 31 października organ wykonawczy 

przedkłada organowi stanowiącemu informację o stanie realizacji zadań oświatowych za 

poprzedni rok szkolny. Przedłożona informacja o realizacji zadań oświatowych w powiecie 

zawierciańskim za rok szkolny 2019/2020 daje obraz stanu oświaty w powiecie 

zawierciańskim w zakresie organizacji, kadry pedagogicznej, sukcesów uczniów i udzielonej 

im pomocy, wynikach kontroli organów nadzoru pedagogicznego oraz informacji o wynikach 

osiąganych przez uczniów na egzaminach zewnętrznych. Informacja ma formę sprawozdania 

z działalności szkół i placówek oświatowych oraz działań organu prowadzącego. 

Wnioski końcowe podsumowujące przedstawioną informację przedstawiają się następująco: 

1. podjęcie we współpracy z doradcami zawodowymi działań mających na celu zbadanie 

potrzeb w zakresie kierunków kształcenia wśród uczniów klas 8 szkół w powiecie 

zawierciańskim i wykorzystanie wyników badań do zweryfikowania aktualnej oferty 

kształcenia. 

2. podjęcie w uzgodnieniu z dyrektorami szkół czynności związanych z procedurą 

likwidacji szkół policealnych, w których mimo podejmowanych działań nie można 

dokonać naboru. 

3. wdrożenie przez szkoły, w których zmniejsza się odsetek uczniów zdających pozytywnie 

egzaminy zewnętrzne, skutecznych działań na rzecz poprawy efektów kształcenia. 

4. intensyfikacja działań umożliwiających uczniom osiąganie sukcesów zgodnie z ich 

zainteresowaniami, w szczególności w odniesieniu do uczniów uzyskujących dotychczas 

wysokie sukcesy edukacyjne, sportowe itd. 

5. przeprowadzenie szczegółowej analizy w zakresie potrzeb związanych z doskonaleniem 

zawodowym nauczycieli w celu zapewnienia efektywnej polityki kadrowej oraz 

skutecznego wykorzystywania środków na doskonalenie. 

 

Przed przystawieniem do głosowania Przewodnicząc Rady Powiatu Barbara Laskowska 

ogłosiła kolejną przerwę w obradach celem umożliwienia radnym: Stanisławowi Dąbrowie, 

Pawłowi Sokołowi i Marcinowi Wojciechowskiemu zalogowanie się do systemu do 

głosowania zdalnego. Wymienieni radni mają zaznaczoną obecność na sesji i bez 
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zalogowania głosowanie nie może zostać przeprowadzone.  Po wznowieniu obrad 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przystąpiła do kontynuowania 

posiedzenia w tym punkcie porządku obrad.  

 

Wobec braku chętnych do udziału w dyskusji projekt uchwały Nr XXVII / 280 / 20  

w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań oświatowych w powiecie zawierciańskim  

w roku szkolnym 2019/2020 w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 17  głosach „za”.   

 

 

Ad.7.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przypomniała, że temat  

funkcjonowania Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu został wprowadzony pod obrady 

dzisiejszej sesji zgodnie z Uchwałą Nr XVI / 187 / 19 z dnia 30 grudnia 2019 roku w sprawie 

ustalenia terminów sesji i uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zawierciańskiego na 2020 

rok. Następnie poprosiła Dyrektor jednostki o omówienie informacji o funkcjonowaniu 

Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu w okresie od 1 marca do 30 września 2020 roku  

z uwzględnieniem usprawnienia realizacji zadań, w tym zadań przejętych od zlikwidowanych 

jednostek, efektywności zarządzania oraz wykorzystania zasobów kadrowych i finansowych 

będących w dyspozycji jednostki. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu Patrycja Kowalska (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Dzień dobry państwu, Patrycja Kowalska – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych  

w Zawierciu. Przedstawię państwu organizację, pracę oraz zadania, która realizuje jednostka, 

a także sposób zarządzania oraz wdrożone rozwiązania. Centrum Usług Wspólnych zaczęło 

swoją działalność z dniem 1 marca na podstawie uchwały Rady Powiatu Zawierciańskiego. 

Uchwałą Rady został również nadany Centrum statut. Aby przybliżyć państwu  istotę 

utworzenia takiej jednostki przytoczę definicję co to jest Centrum Usług Wspólnych. Jest to 

wydzielona jednostka organizacyjna, która realizuje zadania na rzecz innych jednostek. Jest 

odpowiedzią na brak standaryzacji i ujednolicenia zadań realizowanych w jednostkach 

obsługiwanych. W praktyce celem  utworzenia takiej jednostki jest osiągnięcie korzyści  

w skupieniu w jednym miejscu zadań, które ze względu na swą jednolitość mogą być 

realizowane wspólnie przez jedną jednostkę, w tym przypadku CUW, na rzecz pozostałych 

jednostek organizacyjnych. Przede wszystkim chodzi tu o obsługę finansowo – księgową, 

zamówienia publiczne, może być też obsługa prawna, realizacja projektów, realizacja 

inwestycji. Jest to skupienie zadań takich samych bądź rozbieżnych w jednym miejscu,  

w jednej jednostce, aby były one przeprowadzone wspólnie i nadzorowane przez jednostkę. 

Nie jest to więc połączenie oświaty (w naszym przypadku) z drogami, ponieważ Centrum 

Usług Wspólnych nie realizuje zadań oświatowych, a jedynie księgowość w tych  jednostkach 

oświatowych i zamówienia publiczne. Tak samo nie realizuje zadań za nasze drogi a jedynie 

zamówienia publiczne bądź też inwestycje i projekty drogowe. Centrum Usług Wspólnych 

obsługuje praktycznie każdą jednostkę  powiatu  zawierciańskiego, są to bowiem jednostki 

oświatowe, szkoły, dla których organem prowadzącym jest Starostwo Powiatowe. W tym 

zakresie obsługujemy jednostki pod kątem księgowym, finansowym, przetargowym, realizacji 

projektów, realizacji inwestycji obsługiwanej. Pozostałe jednostki obsługujemy przede 

wszystkim pod kątem przeprowadzenia zamówień publicznych, obsługi projektów oraz 
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realizacji inwestycji. Na głównym slajdzie mogą państwo zobaczyć schemat organizacyjny 

jednostki. Jednostką kieruje dyrektor wybrany w drodze konkursu  przy pomocy głównej 

księgowej, pracowników wydziałów, kierowników wydziałów, zespołów remontów i napraw 

lub też osoby, które zajmują samodzielne stanowiska. Są to kadry, zespół radców prawnych, 

BHP, są też osoby, które mają z nami zawartą  umowę cywilnoprawną. Ilość tych osób 

zatrudnionych wynosi 76 osób na dzień sporządzenia  informacji. Kadrę Centrum Usług 

Wspólnych tworzą zarówna pracownicy przejęci po zlikwidowanej jednostce –  ZOEAS –  

także pracownicy przejęci ze Starostwa Powiatowego w Zawierciu z Wydziału Rozwoju 

Inwestycyjnego oraz część pracowników ze zlikwidowanej jednostki Powiatowego Zarządu 

Dróg w Zawierciu.  Jeżeli chodzi o zadania, które  realizuje jednostka, to tak, jak 

wspomniałam wcześniej, jest to dość szeroki zakres zadań. Są to zadania z zakresu 

rachunkowości, księgowości, płac, obsługi prawnej, realizacji przygotowania i nadzorowania  

zadań inwestycyjnych, przygotowania, realizowania rozliczenia projektów unijnych,  

poszukiwania środków zewnętrznych czy to unijnych czy rządowych oraz przeprowadzanie 

postępowań o udzielenie zamówień publicznych. Jeżeli chodzi o projekty, które są 

realizowane przez jednostkę,  jest projektów dość sporo. Na kolejnych czterech slajdach mogą 

państwo zobaczyć, które projekty są realizowane przez CUW. Są to projekty miękkie, 

realizowane z różnych źródeł finansowania, w tym dofinansowanie z Unii Europejskiej. Są te 

projekty, które są realizowane we współpracy ze szkołami, z innymi jednostkami 

organizacyjnymi, są to też projekty realizowane przy współpracy, z udziałem dróg czyli 

projekty twarde, związane inwestycjami obecnie wykonanymi na terenie powiatu 

zawierciańskiego. CUW jako jednostka składało także  we współpracy z jednostkami 

.obsługiwanymi wnioski aplikacyjne w celu otrzymania dofinansowania na dalsze inwestycje. 

Są to wnioski przygotowane w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa  

Śląskiego na lata 2014-2020, a także wnioski aplikacyjne w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych. W 2020 roku  sporządziliśmy wnioski aplikacyjne na 3 inwestycje. 

Pierwszą z nich jest termomodernizacja z przebudową budynku przy ulicy Niedziałkowskiego 

15a .Oprócz pełnej termomodernizacji budynku zostanie zmieniony również sposób jego 

użytkowania. Planowane jest tam przeniesienie Wydziału Komunikacji Starostwa 

Powiatowego. Budynek musi zostać do tego odpowiednio dostosowany, mają być też 

wykonane miejsca parkingowe zarówno wokół budynku jak i wzdłuż ulicy 

Niedziałkowskiego. Wszystkie prace z racji tego, że budynek znajduje się w gminnej 

ewidencji zabytków, zostały uzgodnione ze śląskim konserwatorem zabytków. W chwili 

obecnej otrzymałam dzisiaj informację, że taką pozytywną decyzję otrzymaliśmy już od 

konserwatora i powinniśmy ją niezwłocznie otrzymać w jednostce. Kolejnym wnioskiem, 

kolejną inwestycją, na którą został złożony wniosek o dofinansowanie przy współpracy  

z Wydziałem Dróg, we współpracy z Wydziałem Finansowym Starostwa Powiatowego jest to 

inwestycja bardzo duża, przebudowa drogi powiatowej na odcinku Włodowice – Morsko oraz 

Skarżyce – Żerkowice, jest to ten sam numer drogi. Jak widać tutaj na zdjęcia droga jest 

bardzo zniszczona, wielokrotnie podjęte były próby jej naprawy czy remontu. W tej chwili 

nadaje się łącznie do generalnego remontu. Jest to też bardzo znacząca inwestycja, ponieważ 

w przypadku jakiegokolwiek zatoru na Górze Żerkowskiej, która jest drogą dojazdową do 

Zawiercia, droga Żerkowice – Skarżyce może stanowić objazd do Zawiercia. Kolejna 

inwestycja, na którą złożyliśmy wniosek o dofinansowanie, to jest przebudowa drogi 

Kromołów – Kiełkowice. Szacowany koszt inwestycji jest to ponad 8.000.000 zł. W tej chwili 

inwestycje, które wymieniłam, wnioski aplikacyjne podlegają ocenie. Jeszcze nie mamy 

wyników oceny tych wniosków, ale powinniśmy otrzymać je w tym roku, natomiast 

realizacja tej inwestycji zaplanowana jest na rok następny. Centrum Usług Wspólnych jako 

jednostka od marca 2020 roku prowadzi również we współpracy z jednostkami 
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obsługiwanymi, składa zamówienia publiczne Jak można zobaczyć na przedstawionym 

slajdzie przeprowadziliśmy ponad 90 postępowań poniżej progu 30.000 euro, 4 postępowania 

na usługi społeczne, 16 przetargów nieograniczonych oraz 10 postępowań jako zamówienia 

wspólne. Są to dane na dzień sporządzenia informacji głównej, a teraz te dane uległy zmianie, 

bo na bieżąco realizujemy wszystkie postępowania zgodnie wnioskami, które do nas 

spływają. Postępowania zostały prowadzone przy pełnej współpracy z jednostkami 

obsługiwanymi. Jeżeli chodzi o zamówienia wspólne, po roku było ich 10, natomiast 

szacujemy, że od stycznia będzie ich znacznie więcej ze względu na to, iż swoją działalność 

zaczęliśmy dopiero od marca i część jednostek przez okres dwóch miesięcy już zawarła 

umowy na cały rok budżetowy. W przyszłym roku zamówień wspólnych powinno być  

o wiele więcej. W tym miejscu chciałabym jeszcze dokładniej wyjaśnić może procedury 

zamówień publicznych, gdyż doszły do mnie takie informacje, że ktoś z państwa radnych ma 

wątpliwości co do możliwości i prawidłowości wykonywania zamówień publicznych na 

różny asortyment, czy to jest asfalt, środki czystości czy komputery, więc w tym miejscu 

chciałabym dokładnie wyjaśnić, iż całą procedurę przeprowadzenia zamówień publicznych 

reguluje, określa głównie ustawa Prawo Zamówień Publicznych z rozporządzeniami z nią 

wydanymi. Ustawa Prawo Zamówień Publicznych mówi, że zamówienia dzielimy na 

dostawy, usługi i roboty budowlane. W ustawie jest dokładnie określone, jak taka procedura 

ma wyglądać  do poszczególnych kategorii zamówień. Nieistotne jest pod kątem procedury, 

czy jest to zakup środków czystości, czy jest to zakup komputerów, czy jest to jakakolwiek 

usługa. Jest to  po prostu dostawa bądź usługa regulowana przepisami PZP. Natomiast my 

jako jednostka, jako Centrum Usług Wspólnych, przeprowadzamy procedury zgodnie  

z ustawą, natomiast sam opis przedmiotu, dokładnie to, co dany wydział bądź dana jednostka 

chce, przygotowuje wydział merytoryczny bądź też jednostka przez nas obsługiwana. To ona 

określa, co dokładnie chce dostać. My opis przedmiotu zamówienia, który otrzymujemy od 

jednostki przekładamy do procedury i tak przeprowadzamy taką procedurę, aby otrzymać 

finalnie produkt, który dana jednostka zamawiała. Oczywiście wszystko to jest 

przeprowadzone pod kątem zachowania uczciwej konkurencji, przepisów PZP, a sama 

procedura, oparta jest o wytyczne, które są stosowane do projektów unijnych. Jeżeli chodzi  

o koszty oraz oszczędności, które wygenerował CUW w pierwszym półroczu działalności 

wynikające z przeprowadzania zamówień publicznych, jest to kwota ponad 6.000.000 zł. 

Tutaj dokładnie mogą państwo zobaczyć, jakie kwoty odnoszą się do jakich procedur, czyli  

w wyniku stosowania zamówień publicznych do 30 000 euro jest to jest oszczędność  

w kwocie niecałe 300.000 zł. W wyniku przetargów nieograniczonych mamy oszczędności 

powyżej 700.000 zł W wyniku zamówień  publicznych przetargów nieograniczonych  

w zakresie inwestycji drogowych jest to kwota ponad 5.000.000 zł, natomiast z zamówień 

wspólnych mamy oszczędność w kwocie niecałe 200.000 zł. Kwoty te stanowią różnicę 

między szacowaną wartością planowanych wydatków przez dane jednostki obsługiwane  

a kwoty poprzetargowej wynikającej z zawartych umów. Na tym slajdzie widać dokładnie,   

jakie oszczędności przyniosło scentralizowanie zamówień publicznych. Pragnę zaznaczyć, że 

zamówienia publiczne są ogłaszane w dużej mierze na platformie zakupowej. Platforma 

zakupowa pozwala nam ogłaszać takie zamówienia publiczne, które są dostępne dla  

wykonawców w całej Polsce, znacznie zwiększa konkurencyjność i wielu wykonawców, 

którzy są zainteresowani pozyskaniem danego zamówienia, mogą złożyć elektroniczną ofertę, 

stąd też przy różnych przetargach, różnych postępowaniach wpływa do nas nawet po 

kilkanaście ofert. Konkurencja jest zachowana, konkurencja jest duża, a ceny są bardzo dobre. 

W dalszej kolejności chciałam państwu przedstawić, to jest też pokazane na slajdach, jakie 

inwestycje w chwili obecnej nadzorujemy. W głównej mierze są to inwestycje drogowe. 

Obecnie trwają prace nad przebudową wiaduktu nad torami PKP w Trzebyczce. Inspektor 
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nadzoru z ramienia CUW pilnuje tej inwestycji, sprawdza, nadzoruje. Wykonawcą jest firma 

Ambet z Bytomia, natomiast kwota zawartej umowy jest to ponad 3.500.000 zł. Inwestycja 

jest dofinansowana z subwencji ogólnej budżetu państwa, a także ze środków własnych 

powiatu zawierciańskiego. W tej chwili została wykonana konstrukcja wiaduktu, wykonane 

zostało umocnienie jednej strony, prace są prowadzone po drugiej stronie. Natomiast 

nadzorujemy też inwestycję drogową, też inspektor nadzoru z ramienia CUW-u czuwa nad tą 

inwestycją. Jest to przebudowa drogi w Kocikowej, a wykonawcą inwestycji jest firma Berger 

Bau. Koszt takiej inwestycji to jest niecałe 3.500.000 zł. W tej chwili zostały zrobione już 

chodniki, także trwa wymiana nawierzchni drogi. Jeżeli chodzi o ulicę Myśliwską, którą też 

nadzorujemy, wykonawcą inwestycji jest firma Larix. Koszt takiej inwestycji to ponad 

3.500.000 zł. W chwili obecnej są wykonywane prace ziemne, a także część związana  

z chodnikami oraz ścieżkami rowerowymi. Chyba największa inwestycja, którą w tej chwili 

nadzorujemy, jest to przebudowa drogi powiatowej Łośnickiej od skrzyżowania w stronę  

z ulicę Piłsudskiego praktycznie do drogi krajowej w Kromołowie. Wykonawcą jest firma 

Bitum, koszt inwestycji to jest ponad 4.500.000 zł, a termin jej zakończenia przypada dopiero 

na rok przyszły, na maj. W tym momencie chciałabym też zaznaczyć i poinformować, iż 

każda z tych prac, którą nadzorujemy, opiera się na dokumentacji projektowej, którą CUW,  

Starostwo Powiatowe przejęło po zlikwidowanej jednostce PZD. w każdej z tych 

dokumentacji, każda praktycznie z tych dokumentacji zawiera błędy, jest w pewnych 

aspektach wadliwa, co powoduje, że każda inwestycja, którą przed chwilą wymieniłam, 

będzie generować dodatkowe koszty, a także może powodować wydłużenie terminów 

realizacji i groźba wdrożenia terminów pierwotnie zawartych w umowie może być realna. 

Jeżeli chodzi o drogę powiatową w Kocikowej, projektant nie uwzględnił dokumentacji 

projektowej 80 m drogi, która jest sfatygowana i nadaje się ewidentnie do naprawy.  

W dokumentacji pierwotnej, którą otrzymaliśmy, nie został uwzględniony ten odcinek, więc 

nie zostały uwzględnione też wycinki asfaltu przy poboczach, jednego przepustu, więc te 

prace muszą zostać wykonane, musi być zmieniana dokumentacja, a także będę musiały być 

wykonywane prace dodatkowe. Koszt tych prac na dzień dzisiejszy wynosi około 180.000 zł. 

Jeżeli chodzi o ulicę Myśliwską, generalnie szerokość ulicy Myśliwskiej wynosi 6 m, 

natomiast w dokumentacji projektowej na odcinku 300 m została ta szerokość drogi zwężona 

do 5 m. Nie za bardzo możemy na to pozwolić, aby droga i tak wąska, po całej długości 

powinna być 6-metrowa, w pewnym w momencie zwężalibyśmy ją do szerokości 5 m. W tym 

momencie dokumentacja jest poprawiana, będą musiały zostać wykonane dodatkowe prace, 

dodatkowe roboty budowlane. Na ten moment wiem, że koszt dokumentacji projektowej to 

będzie około 9000 zł dodatkowo oraz koszt wykonania prac, robót dodatkowych, będzie  

w granicach 100.000 zł. Jeżeli chodzi o ulicę Łośnicką, to w dokumentacji projektowej nie 

została zawarta zmiana konstrukcji drogi na tym odcinku, który obecnie jest zajęty aż do 

skrzyżowania z hutą, więc ze względu na ilość pojazdów, która jeździ tą drogą, ze względu na 

tonaż  musimy wykonać tą zmianę konstrukcji drogi. Więc koszt takich robót dodatkowych 

będzie w granicach ponad 300.000 zł Natomiast jeżeli chodzi o Trzebyczkę,  tutaj 

dokumentacja projektowa w części jest wykonana niezgodnie z obowiązującymi przepisami 

prawa. Także została zwężona jezdnia na wiadukcie, obecnie 7 m, w dokumentacji 

projektowej została zwężona do 6 m. Płyta przejściowa też ma nieodpowiednią długość. 

Dokumentacja jest generalnie wadliwa. W tej chwili trwają negocjacje z projektantem, który 

mógłby się podjąć w tak krótkim w czasie zmiany tej dokumentacji projektowej, natomiast 

sam koszt wykonania takiej zmiany dokumentacji będzie w granicach około 80.000 - 90 000 

zł. Ile będą kosztować roboty dodatkowe nie jestem w tej chwili w stanie powiedzieć ze 

względu na to, że najpierw musi nam w ogóle ktoś podjąć się wykonania dokumentacji 

zamiennej. Wszystkie te problemy, główne problemy które mamy obecnie na inwestycjach, 
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wynikają z wad dokumentacji projektowej i będą generować dodatkowe koszty, które  

w przypadku, kiedy zostałyby te pracy zawarte pierwotnie w dokumentacji projektowej, 

mogłyby stanowić w części koszty kwalifikowane, mogliśmy na nie uzyskać dofinansowanie. 

W tej chwili powiat, żeby dokończyć te inwestycje, stanie przed takim zagrożeniem, że trzeba 

będzie za te prace dodatkowe i za te projekty zapłacić ze środków własnych. Jeżeli chodzi  

w dalszej w kolejności inwestycje, które w tym roku nadzorowało Centrum Usług 

Wspólnych, a nie inwestycje drogowe, są to inwestycje, które przeprowadziliśmy w szkołach. 

Była to głównie modernizacja pracowni gastronomicznej w celu dostosowania do 

wyposażenia, które zostało zakupione w roku ubiegłym. Tutaj chciałabym nadmienić, że 

przetarg na wykonanie tej modernizacji pracowni został przez dawny ZOEAS ogłoszony 

bodajże 3 razy. Nie została wybrana oferta bo albo, nikt się nie zgłaszał albo kwota takiej 

oferty przewyższała jeszcze raz kwotę na przygotowanie zamówienia. Jako CUW tak  

dostosowaliśmy warunki przetargowe, tak opisaliśmy przetarg i przeprowadziliśmy 

procedurę, że spokojnie zmieściliśmy się w budżecie i remont pracowni został wykonany. 

Przeprowadziliśmy też drobną inwestycję dostosowanie ciągów komunikacyjnych do 

obowiązujących zasad bezpieczeństwa pożarowego. Było to w szkole w Bemie. Kilka lat 

temu PIP wydał zalecenia, aby te ciągi komunikacyjne były dostosowane do zasad 

bezpieczeństwa. Nie było to wcześniej zrobione, jako CUW przeprowadziliśmy postępowanie  

oraz nadzorowaliśmy wykonanie tej inwestycji.  

Muszę doprecyzować informacje o przejętym  mieniu. Centrum Usług Wspólnych dysponuje 

majątkiem który przejął po zlikwidowaniu dwóch jednostek: Powiatowego Zarządu Dróg  

i ZOEAS-u, w tym nieruchomości, które są zlokalizowane w Szczekocinach, Pilicy oraz  

w Zawierciu – Kądzielowie. Mienie przejęte po dawnym PZD jest w złym stanie 

technicznym, niektóre budynki właściwie nadają się tylko do rozbiórki, bo nieekonomiczne 

jest ich poprawianie, ich remont. Część budynków została postawiona bez wymaganego 

pozwolenia na budowę, po prostu są samowolami budowlanymi i powinny nadawać się też do 

rozbiórki, chyba, że uda nam się jest zalegalizować. Na kolejnych slajdach mają państwo 

pokazane, jak wyglądają pomieszczenia, w których pracowali pracownicy dawnego PZD. 

Warunki te – według mojej opinii –  nadają się wyłącznie do poprawy, do generalnego 

remontu, żeby poprawić komfort pracy pracownikom jednostki. Centrum Usług Wspólnych 

przejęło również po zlikwidowanej jednostce PZD sprzęt, który znacznej części jest mocno 

eksploatowany. Jest to stary sprzęt, przejęliśmy też część sprzętu już wadliwego, zepsutego. 

Praktycznie kwotę 35.000 zł musieliśmy wydać za okres półrocza od 1 marca do 31 sierpnia 

na naprawę i remont sprzętu. To, co się dało naprawić naprawiliśmy, natomiast jakaś część 

sprzętu jest niezdatna do użytku. Przyjęliśmy inną taktykę, jeżeli chodzi o korzystanie ze 

sprzętu do wykonywania naszych zadań. Zainwestowaliśmy i planujemy dalej inwestować  

w sprzęt. Jako przykład można tutaj podać, że w 2019 roku, chodzi dokładnie o jeden jedyny 

samochód, a takich wynajmów samochodów sprzętu było wiele, za wynajem samochodu od 

firmy zewnętrznej, co było praktykowane w dawnej jednostce PZD, w okresie kwiecień –  

sierpień zapłaconą kwotę ponad 35 .000 zł za wynajem takiego sprzętu, to jest za okres  

5 miesięcy. Za godzinę wynajmu takiego sprzętu trzeba było zapłacić w firmie 50 zł. W 2020 

roku według umów jeszcze zawartych przez dawne PZD stawka ta wzrosła do kwoty 90 zł,  

a więc prawie dwukrotnie (to są kwoty netto), więc co za tym idzie według wyliczeń  

w okresie kwiecień – sierpień, tym samym, za okres 5 miesięcy powiat zawierciański 

musiałby przeznaczyć kwotę ponad 63.000 zł brutto za wynajem jednego z samochodu, 

podkreślam jednego, a tych samochodów wynajmowanych było bardzo dużo. Jako jednostka 

ponieśliśmy wydatek inwestycyjny, zakupiliśmy samochód. Wartość takiego samochodu jest 

to kwota 71.000 zł brutto, a samochód będzie nam służył przez cały czas, a nie wyłącznie 

przez okres 5 miesięcy. Na kolejnym slajdzie jest pokazane, jak ten samochód wygląda, jest 
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też przedstawiony jego opis. Kolejną inwestycją w sprzęt. który chcemy jeszcze w tym roku 

uczynić, jest zakup koparki. Wartość szacunkowa takiej koparki, z tego, co się 

zorientowaliśmy, czego szukaliśmy, jest to wartość około 280.000 zł. Wzięłam dane  

z Wydział Dróg obecnie Starostwa Powiatowego w celu porównania. W czerwcu i w lipcu 

była wynajęta koparka od firmy zewnętrznej na 1350 godzin. Koszt wynajmu takiej koparki 

za godzinę to jest około średnio 120 zł brutto za godzinę. Przeliczając wartość tych godzin 

tylko za 2 miesiące tego roku czyli czerwiec i lipiec, to jest kwota ponad 160.000 zł, więc jest 

to 2 miesiące, więc jeżeli zakupimy koparkę, z której będziemy korzystać cały rok, znacznie 

obniżymy koszty działalności i znacznie obniżymy wydatki powiatu na wynajem sprzętu. 

Inne działania, które zostały wdrożone w jednostce w CUW-ie, które mają generować 

oszczędności, jest to też zmniejszenie kosztów zakupu paliwa płynnego. W PZD nie były 

prowadzone dzienne karty paliwa, nie były prowadzone dzienne karty drogowe 

wykorzystania paliwa. Obecnie zużycie i zakup paliwa podlega ścisłej kontroli przez 

kierowników Zespołów ds. remontów i napraw, Wydziału Księgowego, Głównego 

Księgowego oraz mnie jako dyrektora jednostki. Chciałam tutaj przedstawić szacunek 

odnośnie kosztów zużycia paliw płynnych 2020 roku. PZD szacowało, że na paliwo wyda 

kwotę około ponad 400.000 zł. My szacujemy, że zużycie paliwa płynnego, jego zakupy  

w 2020 roku wyniesie około 260.000 zł. Natomiast dzisiaj sprawdziłam z główną księgową 

ile wydaliśmy na paliwo, więc kwota, którą do chwili obecnej wydaliśmy na zakup paliwa, 

jest to kwota dokładnie 101.000 zł z groszami. Więc widać tą różnicę, że wdrożone 

rozwiązania przyniosły zakładane przez nas efekty. Kolejne rozwiązanie, które zostało 

wdrożone w CUW-ie jest to przede wszystkim możliwość wykonywania zadań siłami 

własnymi zamiast zlecanie ich firmom zewnętrznym, oczywiście miarę możliwości 

kadrowych oraz zasobów. Mogę tutaj podać przykład, że własnymi siłami wykonaliśmy 

remont boiska Orlik przy szkole im. S. Staszica, ponieważ boisko mogło być niebezpieczne 

do użytkowania przez młodzież. Nie zlecaliśmy tego firmie zewnętrznej, a wykonaliśmy to  

w ramach własnych zasobów kadrowych i materiałowych. I jeszcze taki mały może przykład, 

jak też staramy się działać na drogach. Po obfitych opadach, które występowały w okresie 

wakacyjnym, bardzo duże było zamulenie dróg, rowów. Koszt takiej usługi jednorazowej 

firma zewnętrzna wyceniła na kwotę 4000 zł netto. Wykonaliśmy to zasobami własnymi, 

ponosząc jedynie koszty zakupu paliwa i koszt takiej usługi wyceniliśmy, biorąc pod uwagę 

koszt paliwa oraz koszt pracy pracowników, na kwotę około 1000 zł, więc tutaj mamy różnicę 

3000 zł. Tak, jak wspomniałam będziemy się starali nie praktykować zlecania firmom 

zewnętrznym zadań i wykonywać tyle, ile będziemy mogli, zasobami własnymi.  

Kolejnym rozwiązaniem jest budowanie kompetencji CUW-u. Wcześniej dawna 

zlikwidowana jednostka PZD wynajmowała, zawierała umowę cywilnoprawną na usługę 

inspektora nadzoru. Kwota ta wynosiła ponad 100.000 zł na rok. Natomiast zatrudniłam osobę 

posiadającą uprawnienia inspektora nadzoru, która jest 40 godzin w pracy, jest codziennie, 

jest dostępna, cały czas jest na inwestycjach. Koszt usługi inspektora zmalał o kwotę około 

40.000 zł na rok. Staramy się też o zakup odpowiedniej infrastruktury technicznej, ponieważ 

sprzęt komputerowy, który przejęliśmy, nie jest też w pełni sprawny. W tym momencie 

ogłosiliśmy postępowanie na zakup laptopów, zakup podstawowych programów, bo tego też 

– niestety –  nie przyjęliśmy, bo też tego nie było, antywirusów. Zakupiliśmy kosztorysy na 

dwa stanowiska pracy, ponieważ mamy dwóch inspektorów. Koszt zakupu takich programów 

do kosztorysowania to jest około 7.000 zł, natomiast tutaj mogę podać też przykład, że firma, 

którą zapytaliśmy się za ile wykonałaby dany kosztorys podała nam kwotę 4.000 zł, a w tym 

momencie możemy taki kosztorys zrobić samodzielnie bez ponoszenia dodatkowych 

kosztów, ponieważ mamy do tego i sprzęt i kadry, a program będzie stale przez nas 

wykorzystywany do wszystkich zadań inwestycyjnych. 
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Sumując, głównym założeniem podczas tworzenia nowej jednostki, tworzenia Centrum Usług 

Wspólnych, była standaryzacja i ujednolicenie zadań realizowanych w jednostkach innych, 

obsługiwanych jednostka powiatu zawierciańskiego i skupienie ich w jednej jednostce, a tym 

samym osiągnięcie korzyści pod tym kątem, że mogą one być realizowane w jednym miejscu 

na rzecz pozostałych jednostek przez kadrę, która ma się w tym specjalizować. Rozwiązanie 

to według mojej opinii pozwoliło na osiągnięcie oszczędności środków publicznych według 

zasady uzyskania maksymalnych efektów przy optymalnych nakładach. Staramy się nasze 

zadanie wykonywać na bieżąco, sprawnie. Myślę, że dalsze rozwiązania będą nadal 

wdrażane, ponieważ jesteśmy nową jednostką, działającą jeszcze niecały rok budżetowy, więc 

w kolejnych latach dalsze rozwiązania w celu usprawnienia pracy na pewno będą wdrażane 

Dziękuję państwu za uwagę w razie pytań służę pomocą”. 

 

Prezentacja omawiana w tym punkcie porządku obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 października br. 

jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za” pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia informacji o funkcjonowaniu Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu.   

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ta wizja tej centralizacji mnie nie przekonała do końca. Myślę, że to jest zbyt młody twór, 

żeby powiedzieć zbyt wiele. Powiem tak, że wszystkie te zadania, jakie w tej chwili realizuje 

CUW, były wcześniej realizowane. Najczęściej były wcześniej już zaplanowane, były już 

wcześniej rozpoczęte i tak na przykład projekty oświatowe były wcześniej też realizowane 

przez szkoły, tak że ten twór nam nic nie usprawnił poza tym, że mamy jakby taką czapkę 

czyli dodatkowych urzędników. Realizacje drogowe. Rzeczywiście tutaj pani się skupiła 

głównie na tym, że właściwie CUW…” (Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska 

poprosiła osoby, które w danym momencie nie zabierają głosu o wyłączenie mikrofonów ze 

względu na zakłócenia). „Tak że nie do końca mnie ta realizacja tych zadań satysfakcjonuje, 

tego nowo stworzonego CUW-u. Uważam, że brak jest tutaj pokazania rzeczywistych działań, 

jakieś innowacyjności, jakiś pomysłów działania oraz jakieś szybszej, sprawnej w realizacji. 

Usłyszeliśmy głównie trudnościach, trudnościach tu, trudnościach tam, trudnościach  

w realizacji tych rzeczy. Powiedziała pani o zakupach samochodu, koparki, tylko ta 

wypowiedź pani nie jest pełna, bo chcielibyśmy wiedzieć, czy rzeczywiście będą to 

oszczędności, bo samochód sam nie pojedzie, fajne zdjęcie, ale niestety do niego potrzebny 

jest kierowca, są awarie takiego samochodu, remonty, potrzebne są inne koszty w postaci 

przeglądów, rejestracji, ubezpieczeń tego samochodu. Chcielibyśmy, żeby pani nam pokazała 

rzeczywiste koszty utrzymania np. tej koparki i wtedy uwierzę, że są oszczędności na 

zakupach, na realizacji swoimi siłami takich zadań. Być może są, ale nie zostało to dobrze do 

wyartykułowane przez panią. Tak powiem dla przykładu, że większość gmin, które 

próbowały realizować dowozy dzieci do szkół, zrezygnowało z tego, gdyż koszty   

wielokrotnie koszty, które można było uzyskać i dowożą wszystkich szukając usług na  

zewnątrz, a nie realizując samodzielnie. Mówię o pewnych wątpliwościach co do 

przytoczonego przykładu przez panią. Sporo mówiono o realizacjach wcześniej 

zaprojektowanych, lepiej lub gorzej, zawsze można coś zrobić lepiej. Ile wniosków CUW 

zainicjował,  jakiś nowych dokumentacji na lata następne, bo szykuje się nam duża transza  

z Unii i powinniśmy być do tego przygotowani. Ile zlecona do zrealizowania nowych 

projektów, a ile już ich zrealizowano przez nową instytucję. Ponadto mam jeszcze jedno 
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pytanie. Jaką inwestycję CUW zainicjował, która byłaby czymś nowym, bo do tej pory 

widzimy, że to jest kontynuacja wcześniej zaczętych rzeczy. Oświata jak się miała tak się ma 

i praktycznie realizują jedno i to samo te same jednostki. Także uważam, że stan zatrudnienia 

nie uległ zmianie Jak na razie nie mogę pozytywnie powiedzieć, że coś nowego wniósł, jakiś 

nowy pomysł, a tak jak pani mówi, rzeczywiście warto się w pewnych rzeczach 

specjalizować. Ja tego nie kwestionuję, może to jest dobry dział, natomiast nie można się,  jak 

kiedyś wspominałem, znać na wszystkim i uważam, że na przyszłość, jeżeli będziemy mieli 

taką informację, prosilibyśmy o taką pełną rzeczywiście i pokazanie realnych oszczędności, 

bo mówienie na przykład oszczędnościach, że uzyskaliśmy, że CUW uzyskał oszczędności na 

przetargach. Sama pani wspomniała, że w tej chwili jest duża konkurencja, jest wielu 

oferentów, mało pracy na rynku, nic dziwnego, że przetargi spadają, więc możemy realizować 

te rzeczy za mniejsze pieniądze. Ale to żadna zasługa CUW. Gdyby ten przetarg ogłosił 

Zarząd Dróg albo jakaś inna instytucja też uzyskały takie oszczędności. Jak gdyby 

przypisywane sobie, że to jest zasługa CUW-u myślę, że to jest troszeczkę zbyt 

optymistyczne dla CUW-u, że to jest zasługa działania CUW-u, bo uważam, że przetargi 

zostały, tak pani wspomniała, ogłoszone zgodnie z prawem, zostały przeprowadzone zgodnie 

z obowiązującymi przepisami, takimi samymi, jakimi kierowałyby się poprzednie jednostki, 

które wcześniej realizowały te zadania. Myślę, że również przestrzegały zasad prawa, w tym 

prawa o zamówieniach publicznych. Jak gdyby troszeczkę przechwala ta informacja. Może 

krótko działa jeszcze CUW, natomiast ja jak gdyby tych cudownych efektów dużych 

oszczędności, fantastycznej organizacji na razie nie widzę, ale chętnie po tej informacji 

przyjrzę się pracy CUW-u. Myślę, że trzeba się zastanowić, czy centralizacja wszystkich  

i wszystkiego zawsze wychodzi na dobre. To pod rozwagę wszystkich radnych”.   

   

Starosta Gabriel Dors (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie radny, ja dziękuję za te wszystkie uwagi, ale o tym, czy ewentualnie te przetargi 

byłyby niżej czy wyżej poszłyby, to jest domniemanie, tego nie możemy zakładać. Natomiast 

jeżeli chodzi o sprawy uchybień, pan tutaj je uwypuklił, powiem tak. Każda inwestycja, która 

jest realizowana, drogowa, projekt jeszcze faktycznie był wykonywany przez Powiatowy 

Zarząd Dróg. Każda inwestycja ma uchybienia projektowe i powiem tak. Droga Kocikowa –  

Pilica –  nie było wykonanych odwiertów naprzeciwko stawu w Pilicy –  90.000 zł, nie 

naniesiono w ogóle oznakowania poziomego i pionowego –  będzie nas to kosztowało około 

90.000 zł, już nie wspominam o tych 80 m drogi, gdzie w ogóle projektant zgubił to. Ulica 

Myśliwska, o której tutaj pani dyrektor mówiła. Tamta droga faktycznie ona jest 6 m szeroka, 

ten asfalt jest 6 m .Dlaczego projektant umieścił 5 m i że zostało przyjęte, nie wiem. CUW 

działa dopiero niespełna rok czasu. Ja powiem tylko jeden przykład, co jest ewidentne.  

W ubiegłym roku w jednej ze szkół, chodzi o Kołłątaja, zakupiliśmy węgiel, określoną ilość. 

za 75.000 zł. W tym roku przeznaczone było na zakup węgla 82.000 zł, przetarg był 

zorganizowany dla wszystkich jednostek, między innymi dla tej szkoły i chyba poszedł za 

43.000 zł, przepraszam za kolokwializm, poszedł za 43.000 zł. Jest wymierny efekt. Jeżeli by 

tak było, że centralizacja usług nie przynosi nam efektu, to poszedłby za tę samą kwotę, 

powiedzmy około 70.000 zł. Ja mam prośbę do państwa wszystkich, zarówno do pana 

radnego, żebyśmy poczekali jeszcze troszeczkę na może większe efekty. Może to nie jest tak 

od razu, że tego wszystkiego widać. Oczywiście dziękuję za te wszystkie uwagi, które pan 

tutaj przekazał. Ja mam nadzieję, że pani dyrektor też jest zanotowała i prosiłbym, żeby pani 

wzięła pod uwagę te rzeczy, które mówił pan radny. Proszę państwa, abyście jeszcze 

troszeczkę poczekali. Te 6 milionów, o której tu buło mówione, to proszę pamiętać, że to jest 

oszczędność środków publicznych, nie z budżetu powiatu. Te z budżetu powiatu, to jest 
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wyliczyłem tak na szybko, ok. 2.000.000 zł. Dlatego, że jeżeli chodzi o inwestycje drogowe, 

one były przy współfinansowaniu zarówno z jednostkami samorządu terytorialnego, jak i było 

z Funduszu Dróg Samorządowych. Zakładaliśmy, że uzyskamy dofinansowanie 50%, udało 

się nam uzyskać dofinansowanie na poziomie 80%, skąd się wzięło te 6 milionów złotych. 

Faktyczna oszczędność wynikająca z różnicy pieniędzy przeznaczonych na daną inwestycję,  

a po rozstrzygnięciu danej procedury, to jest około 2.000.000 zł”.    

  

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Cieszę się, że jest takie stanowisko pana Starosty w tej kwestii. Chciałem się odnieść do 

tego, co powiedział pan Starosta. Ja myślę. że dobrze. że pan Starosta przyjął te uwagi, bo 

rzeczywiście to krótki czas działania CUW-u,  ale myślę, że warto by też zastanowić się nad 

tym, że ja też pytałem, ile inwestycji, ile nowych projektów jest przedstawionych. Nikt nie 

jest nieomylny, bo ja nie jestem projektantem drogowym, natomiast są od tego specjaliści, 

którzy, jeżeli zrobili jakieś niedociągnięcia, pewnie ich wina. Natomiast myślę, że warto, żeby 

CUW porównał, pokazał, czy potrafi to zrobić lepiej. Ja nie widzę takich projektów. które by 

były przygotowane. zatwierdzone przez istniejącą jednostkę nową i zrealizowane i dopiero 

wtedy możemy się porównywać. A teraz jak państwo wiecie, pan Starosta też był wcześniej 

radnym, że praktycznie nie ma nigdzie tak, że przygotowane projekty są zawsze idealne, że 

wszystko zostało do końca przemyślane. Wiecie o tym, że aplikacja o środki unijne odbywała 

się na zasadach: dowiadujemy się o tym, że się że za miesiąc mamy mieć gotowe projekt. No 

i wiecie o tym. że projekty były tworzone bardzo szybko i bardzo fajnie. że są do nich uwagi. 

może niefajnie. że my tracimy na tym środki. natomiast warto wyciągnąć z tego wnioski. bo 

w tej chwili powinniśmy już wydawać środki na tworzenie nowych projektów. abyśmy mogli 

aplikować. aby te projekty były znacznie wcześniej niż poprzednie. nie w ostatniej chwili 

przygotowywane. aby się można nad nimi zastanowić. aby można z projektantem 

przedyskutować te czy inne kwestie, nanieść poprawki przed zatwierdzeniem takiego projektu 

i to jest, myślę, plan na przyszłość, aby nasz powiat był przygotowany do aplikacji lepiej niż 

dawniej. Skoro mamy już tą wiedzę, to korzystajmy z niej i uważam, że powinniśmy więcej 

przeznaczyć na tworzenie projektów, dobrych projektów na przyszłość. Abyśmy mogli 

aplikować o środki unijne, nawet które są 80 – 85% dofinansowane, to trzeba być do tego 

przygotowanym. Ja chciałabym właśnie widzieć te projekty, widzieć te nowe inicjatywy, 

które są do końca przemyślane i w pełnym spokoju przygotowane”.  

  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu Patrycja Kowalska (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Chciałam się jeszcze odnieść do wypowiedzi pana radnego. Jeżeli chodzi o same 

zamówienia publiczne i dlaczego tak dużo ofert jest składanych do przetargu, to tutaj 

chciałabym zaznaczyć, że zakupiliśmy platformę zakupową, która powoduje, że dane  

zamówienie publiczne trafia do bardzo szerokiego grona odbiorców, bardzo szerokiego grona 

wykonawców. Nie są to przeważnie już trzej wykonawcy, czy cztery, czy pięciu, tylko to już 

jest szerokie grono z całej Polski. Trafiając do dużej liczby wykonawców możemy też 

otrzymać wiele ofert, które są naprawdę konkurencyjne. Wykonawcy widząc też, że 

zamówienie publiczne jest ogłaszane bardzo szeroko, zawsze oferują lepszą ofertę, ceny są  

o wiele niższe. To jeżeli chodzi o zamówienia publiczne. Natomiast jeżeli chodzi o obsługę 

sprzętu, który zakupujemy, to chciałabym tutaj zaznaczyć, iż zarówna CUW jako nowa 

jednostka, a także dawna jednostka PZD, zatrudniała pracowników, tak samo my teraz 

zatrudniamy, którzy mają odpowiednie uprawnienia do tego, żeby na przykład taką koparką 
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kierować i taką koparką jeździć, więc nie ma tutaj dodatkowych kosztów pracowniczych, bo  

i tak zatrudniamy takiego pracownika z takimi uprawnieniami i te koszty pracownicze i tak 

ponosimy. Natomiast co do nowych inwestycji, nowych projektów, które już będzie 

realizował i przygotowuje się do realizacji CUW jako jednostka, złożyliśmy wnioski 

aplikacyjne zarówno na termomodernizację budynku przy ulicy Niedziałkowskiego 15 czyli 

dawnej przychodni w ramach RPO. Złożyliśmy też wnioski aplikacyjne do Funduszu Dróg 

Samorządowych na dwie duże inwestycje drogowe. Robiliśmy to już my jako jednostka. 

Natomiast jeżeli chodzi o nowe projekty drogowe, projekty budowlane drogowe, to też już 

szykujemy się do zlecenia wykonania takich projektów, ponieważ jedno zamówienie 

pobieżne jest już w trakcie przygotowywania i na pewno otrzymamy kolejne, więc cały czas 

na bieżąco, oprócz kończenia zadań, które przejęliśmy po zlikwidowanych jednostkach, cały 

czas na bieżąco realizujemy nowe i planujemy nowe działania”.    

 

Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Tutaj częściowo mogę się z panią zgodzić, rzeczywiście, owszem. Natomiast myślę, że 

warto by nam przedstawić prawdziwy rachunek zysków i strat, ewentualnie wykonując same 

inwestycje. Cena jak pani wie i wszyscy radni dobrze sobie zdają z tego sprawę, cena nie 

zawsze jest dobrym doradcą, bo często mieliśmy już do czynienia, wielokrotnie jestem 

radnym, więc mieliśmy niską cenę i niską jakość wykonania. Jest jakiś inspektor, tylko 

chciałbym, żeby ten inspektor, o którym pani wspomniała, miał rzeczywiście właściwe 

kwalifikacje i żeby on rzeczywiście te odbiory odbierał w sposób bardzo rzetelny, bo efektem 

końcowym państwa pracy – myślę, że jest teraz za wcześnie ta informacja o państwa 

działalności –  bo efektem końcowym będzie dobrze wykonana droga dobrej jakości, ale ja 

bym chciał widzieć ten efekt końcowy. Miałem okazję nawet wczoraj przejechać ulicą 

Myśliwską, stan i szybkość pracy tam jest tragiczna, powiem pani. Warto, żeby się tam ktoś 

przejechał, bo nie wygląda to dobrze, jeżeli te nakładki, za moment przyjdzie zima i będzie 

zimno, będą robione w niskich temperaturach i tam te prace nie przyspieszą,  to ta droga nie 

będzie miała dobrej jakości i myślę że warto by się tym zainteresować”.    

  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu Patrycja Kowalska (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Też w odniesieniu do wypowiedzi pana radnego. Bardzo dziękuję za wypowiedź, oczywiście 

na pewno zrobimy i przedstawimy kalkulację dokładną kosztów wykonania budżetu. Myślę, 

że najlepszy czas na to będzie po pełnym roku, jak zakończymy rok budżetowy, chyba że 

państwo życzą sobie wcześniej taką informację, to ją przygotujemy. Też zgadzam się z tym, 

że nie zawsze jest tak, że najtańsza oferta, ale my wybieramy najlepszą ofertę, dlatego też 

wspomniałam, że optymalizujemy koszty, a nie minimalizujemy tak, żeby uzyskać jak 

najlepszy efekt. Jeżeli chodzi o ulicę Myśliwską, to prace wymiany nawierzchni jeszcze nie są 

wykonywane, a ze względu na to, że musimy zmieniać dokumentację projektową, która 

pozwoli nam zachować 6 – metrową szerokość drogi, ale oczywiście zwrócimy też na to 

uwagę”.   

  

Leszek Kalaga (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja tylko chciałem podziękować pani dyrektor za tą pracę, którą pani teraz wykonuje i widzę 

osobiście, że to wszystko idzie w dobrym kierunku i proszę też radnych, żeby dać jeszcze 

trochę czasu nowej pani dyrektor. dopiero będziemy oceniać, bo to jest naprawdę krótki 
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jeszcze czas. Ale naprawdę to, co się działo przed tym, to co ja się orientuję, te pieniądze na 

paliwo jakie szły, bo to jest najlepiej, to były publiczne pieniądze jakoś tam upłynniać. To 

było najlepiej robione. I jeszcze taka prośba do pani dyrektor, żeby więcej pracowników 

fizycznych zatrudnić, bo naprawdę ci ludzie mają co robić, tym bardziej jeszcze, że jak będzie 

koparka. Te roboty, tak pani mówi, firmy są trzykrotnie większe, tak jak pani dawała tu taki 

przykład, a jak to wykonamy sami. A naprawdę po tych wsiach, to wszędzie jest tyle rowów, 

tyle wszystkiego do roboty, do wyczyszczenia. Ja to zazdroszczę innym powiatom, nawet jak 

gdzieś się jedzie, że tak jest porobione, a u nas jest nadal bardzo duże zaniedbanie i bardzo 

bym prosił, żeby tych ludzi zatrudnić,  bo naprawdę nikt tego nie zrobi, maszyna też tego nie 

zrobi, ale żeby kierować się tym, żeby tych ludzi fizycznych jeszcze bardziej zatrudnić  

w naszych punktach, żeby byli, żeby można ich było wykorzystać”.    

  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w Zawierciu Patrycja Kowalska (treść wystąpienia  

w formie stenogramu): 

 

„Dziękuję bardzo panie radny. W odniesieniu do zapewnienia nowych pracowników, bo pan 

już ten temat też poruszał na jednej z Komisji. Jednym z celów jednostki jest budowanie 

specjalistycznej kadry pracowników, też pracowników fizycznych i takie działania już zostały 

przeze mnie podjęte i na pewno będą kontynuowane”.    

 

Po zakończeniu dyskusji  projekt uchwały Nr XXVII / 281 / 20 w sprawie przyjęcia 

informacji o funkcjonowaniu Centrum usług Wspólnych w Zawierciu w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 11  głosach „za” i 6 głosach 

„wstrzymujących się”.  

 

 

Ad.8.) 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu uchwały ujętego w tym punkcie porządku obrad 

została przekazana wszystkim radnym w wersji elektronicznej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 października br. 

jednogłośnie, czyli przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2020 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 282 / 20  

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2020 rok  w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 15 głosach „za”.  (Przed ustaleniem ostatecznych 

wyników głosowania Starosta Gabriel Dors zwrócił uwagę, że głosowanie nie może zostać 

przeprowadzone ze względu brak zalogowania wszystkich obecnych radnych do systemu do 

głosowania zdalnego, w związku z czym Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara 

Laskowska zarządziła reasumpcję głosowania). 

 

 

Ad.9.) 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu uchwały ujętego w tym punkcie porządku obrad 

została przekazana wszystkim radnym w wersji elektronicznej. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji posiedzeniu w dniu 28 października br. 

jednogłośnie czyli przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020-2025 wraz z autopoprawką Zarządu 

Powiatu. Proponowane zmiany są odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu 

powiatu uchwałą, przyjętą przez Radę Powiatu w poprzednim punkcie porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII / 283 / 20  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2020 – 2025 w wyniku 

przeprowadzonego  głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 15 głosach „za”.    

 

 

Ad.10.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji  na posiedzeniu w dniu 22 października br. jednogłośnie, czyli przy  

6  głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr XX/223/20 z dnia 30 kwietnia 2020 roku w sprawie ustalenia zadań i wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań powiatu 

zawierciańskiego w 2020 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. 

Analiza bieżących wydatków i zaangażowania środków PFRON przeznaczonych na zadania  

z zakresu rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych, wykazała możliwość dokonania 

zmian w limicie środków, przyznanym na poszczególne zadania, pozwalających na racjonalne 

wydatkowanie środków. Przedmiotowy projekt uchwały przewiduje m.in. zwiększenie 

wydatków na zadania z zakresu likwidacji barier technicznych i barier w komunikowaniu się. 

Środki zostaną przesunięte z pozycji  dofinansowania zakupu sprzętu rehabilitacyjnego. 

Proponowane zmiany przyczynią się do optymalnego wykorzystania przyznanego przez 

Zarząd PFRON limitu na 2020 rok. Przesunięcia środków określone w przedmiotowej 

uchwale, uzyskały pozytywną opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych. Opinia została wydana w trybie korespondencyjnym. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII/284/20 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XX/223/20 z dnia 30 kwietnia 2020 roku w sprawie ustalenia zadań  

i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

realizację zadań powiatu zawierciańskiego w 2020 roku z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych, w wyniku przeprowadzonego głosowania został  

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 15 głosach „za”. 

 

 

Ad.11.) 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Dorota Pytlik poinformowała, że 

członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 22 października br. jednogłośnie, czyli przy  

6 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia  „Raportu  

z Monitoringu Strategii Integracji i Rozwiazywania Problemów Społecznych Powiatu 

Zawierciańskiego na lata 2011 – 2020 za 2019 rok”. 

Raport z monitoringu strategii został opracowany przez Zespól monitorujący powołany 

stosownym Zarządzeniem Starosty Zawierciańskiego. Raport zawiera ocenę skuteczności 
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polityki społecznej prowadzonej w powiecie zawierciańskim i obejmuje większość kierunków 

działań, które zostały wyznaczone w strategii w ramach celów strategicznych i operacyjnych. 

W końcowej części raportu znajdują się wnioski z analizy wyników, które udało się pozyskać 

Zespołowi ze wszystkich gmin i ośrodków współpracujących, z których jednoznacznie 

wynika, że przyjęte kierunki działań  przyczyniły do rozwiązywania problemów społecznych, 

dotyczących w szczególności osób zagrożonych marginalizacją i wykluczeniem społecznym. 

Raport zawiera również rekomendacje Zespołu Monitorującego, celem których jest 

zwiększenie efektów  realizacji poszczególnych celów strategicznych.  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII/285/20 w sprawie 

przyjęcia „Raportu z monitoringu Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Zawierciańskiego na lata 2011-2020 za rok 2019” w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 15 głosach „za”. 

 

 

Ad.12.) 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Marcin Wojciechowski 

poinformował, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 października br. 

jednogłośnie czyli przy 5 głosach „za” zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

zawierciańskiego oraz ich parkowanie na parkingach strzeżonych, a także wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

Maksymalna wysokość stawek opłat za usuwanie i przechowywanie pojazdów 

jest określona przepisami ustawy Prawo o ruchu drogowym. Stawki ulegają zmianie 

corocznie w stopniu odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych na 

każdy rok kalendarzowy, ustalanemu na podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego ogłoszonego w „Monitorze Polskim”. W celu zapewnienia sprawnej realizacji 

zadań, mając na uwadze kalkulację kosztów, z której wynika, że koszty realizacji zadania 

przewyższają wpływy z tytułu usuwania pojazdów, w projekcie uchwały przyjęta została 

maksymalna wysokość stawek określona w ustawie. Stawki ustalone w przedmiotowej 

uchwale będą obowiązywać od 1 stycznia 2021 roku. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII/286/20 w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

zawierciańskiego oraz ich parkowanie na parkingach strzeżonych, a także wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, w wyniku przeprowadzonego 

głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 16 głosach „za”. 

 

 

Ad.13.) 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji Dariusz Bednarz poinformował, że członkowie Komisji 
na posiedzeniu w dniu 22 października br. jednogłośnie, czyli przy 6  głosach „za” 

zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/106/19 z dnia 29 

sierpnia 2019 roku w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i 

specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu zawierciańskiego od dnia 1 września 

2019 roku. 
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Wprowadzone zmiany wynikają z konieczności uaktualnienie planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu zawierciańskiego 

od dnia 1 września 2019 w związku z utworzeniem z  dniem 1 września 2020 roku Branżowej 

Szkoły II stopnia z siedzibą w Zawierciu przy ul. Parkowej 7 oraz zmiany nazwy 

Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu mieszczącego się przy  

ul. Obrońców Poczty Gdańskiej 24 z dniem 1 września 2020 roku. Powyższe zmiany zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Kuratorium Oświaty w Katowicach. Konsultacje społeczne  

z mieszkańcami powiatu zawierciańskiego odnośnie projektu uchwały odbyły się w dniach od 

13 do 20 października 2020 roku, w toku których  nie zgłoszono żadnych uwag i opinii do 

konsultowanego projektu. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XXVII/287/20 w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XI/106/19 z dnia 29 sierpnia 2019 roku w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze powiatu 

zawierciańskiego od dnia 1 września 2019 roku, w wyniku przeprowadzonego głosowania 

został  przyjęty jednogłośnie, czyli przy 16 głosach „za”. 

 

 

Ad.14.) 

 

Wypełniając obowiązek, wynikający z art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym 

Przewodnicząca Rady Powiatu  Barbara Laskowska przedstawiła informacje dotyczące 

oświadczeń o stanie majątkowym, złożonych przez radnych powiatu zawierciańskiego 

według stanu na dzień 31 grudnia 2019 roku (załącznik nr 2 do protokołu). Przedstawiła 

również informację Wojewody Śląskiego o oświadczeniach majątkowych, złożonych przez 

Przewodniczącą Rady Powiatu i Starostę Zawierciańskiego za 2019 rok (załącznik nr 3 do 

protokołu) nadmieniając, iż powyższa informacja w odniesieniu do Przewodniczącej Rady 

Powiatu dotyczy Małgorzaty Benc. Odczytała również informację Starosty Zawierciańskiego 

o oświadczeniach majątkowych członków Zarządu Powiatu, dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, naczelników wydziałów Starostwa oraz osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu Starosty za 2019 rok (załącznik nr 4 do protokołu).   

 

 

Ad.15.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska przedstawiła informację o pracy między 

sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

− w dniu 29 września br. wpłynęła uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Katowicach w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii do przedłożonej przez Zarząd 

Powiatu informacji z przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku; 

− w dniu 1 października Marszałek Województwa Śląskiego przekazał prośbę o zajęcie 

stanowiska na temat ewaluacji wdrażania obowiązującej uchwały antysmogowej, 

przyjętej przez Sejmik Województwa Śląskiego w dniu 7 kwietnia 2017 roku; 

− w dniach 6 i 8 października br. Urząd Skarbowy w Zawierciu przekazał informacje 

dotyczące prawidłowości danych zawartych w oświadczeniach majątkowych i korektach 

oświadczeń złożonych przez radnych; 

− w dniu 7 października br. pomysłodawca Festiwalu Wiesława Ochmana oraz Dyrektor 

artystyczny Festiwalu poinformowali, że ze względu na pandemię COVID-19  
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2. edycja festiwalu, która miała się odbyć w dniach  od 8 do 11 października br. została 

przełożona na rok przyszły; 

− w dniu 7 października br. europoseł Marek Balt  przekazał informacje o danych 

teleadresowych swoich Biur Poselskich; 

− w dniu 8 października br. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach przekazał odpis 

prawomocnego wyroku z dnia 19 czerwca 2020 roku ze stwierdzeniem daty jego 

prawomocności i uzasadnieniem w sprawie ze skargi Wojewody Śląskiego na Uchwałę 

Nr XI/109/19 Rady Powiatu Zawierciańskiego z dnia 29 sierpnia 2019 roku w sprawie 

regulaminu mieszkań chronionych oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniu chronionym; 

− w dniu 28 października br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał do wiadomości 

radnych informacje dotyczące funkcjonowania placówki. Informacje zostały przesłane 

drogą elektroniczną do wszystkich radnych. 

 

Ad.16.) 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska poinformowała, że w okresie od 

poprzedniej sesji radna Dorota Pytlik złożyła 2 interpelacje. Interpelacja złożona w dniu  

29 września br. dotyczyła wykonania sygnalizacji świetlnej na ul. Oświatowej w Zawierciu, 

będącej drogą powiatową, przy przejściu dla pieszych przed Szkołą Podstawową Nr 7  

i wykonanie kilkunastu metrów chodnika wzdłuż placu szkolnego. W dniu 9 października br. 

wpłynęła odpowiedź na powyższą interpelację, opracowana przez Wydział Dróg 

Powiatowych, która została przekazana radnej drogą elektroniczną oraz – zgodnie  

z przepisami ustawy o samorządzie powiatowym – zamieszczona na stronie internetowej 

Starostwa i w Biuletynie informacji Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń przy Biurze Rady 

Powiatu. Interpelacja z dnia 15 października br. dotyczyła wykonania pielęgnacji 

drzewostanu na ul. Senatorskiej w Zawierciu. Termin udzielenia odpowiedzi upływa w dniu 

30 października br. 

 

 

Ad.17.) 

 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

  

 

Ad.18.) 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu  

Przewodnicząca Rady Powiatu Barbara Laskowska zamknęła obrady XXVII sesji Rady 

Powiatu Zawierciańskiego. Zapowiedziała, że kolejna sesja  Rady Powiatu prawdopodobnie 

też odbędzie się w trybie zdalnym. 

  

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 14.45. 

 

Protokół sporządziła:           Przewodnicząca Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Barbara Laskowska   

          
 


